
   خبر اول

دفاع مقدس همچنان باقي است!
امروز بيش از سه دهه از پايان دفاع مقدس مي گذرد ولي هستند جوانان 
و نوجواناني كه دريافت درستي از ماهيت اين حادثه عظيم ندارند و اين 
خسران بزرگي براي كشور اس��ت. اگر نسل جديد با واقعيت هاي دفاع 
مقدس آشنا مي ش��دند وضعيت فرهنگي و اجتماعي كنوني ايران به 
شكل ديگري رقم مي خورد. بايد نسل جديد بداند كه جنگ چرا رخ داد 
و چه كساني و به دنبال چه اهدافي براي آن برنامه ريزي و از آن حمايت 
كردند، رزمندگان و مقابله كنندگان با دشمنان در جنگ هشت ساله چه 

كساني بودند و براي چه آرماني جان خود را تقديم كردند. 
در پاسخ به سؤال اول بايد كمي به عقب تر برگشت و زمينه آغاز جنگ 
را مورد بررسي قرار داد. در روزهايي كه جنگ آغاز شد انقلابي نوپا عليه 
استبداد و استكبار حامي آن در ايران به وقوع پيوسته بود؛ انقلابي كه 
فارغ از مناسبات آن روز جهان و مستقل از دو اردوگاه غرب و شرق و با 
نفي ارزش هاي ضدالهي اين اردوگاه ها، علم توحيد را برافراشته بود و 
نويد انسان و جهاني ديگرگونه را مي داد. انقلاب اسلامي در شرايطي به 
وقوع پيوست كه جهان بعد از چند دهه كشمكش، ميان دو اردوگاه شرق 
كمونيستي و غرب ليبرال كه هر دو نگاهي ماترياليستي و اومانيستي 
به جهان داشتند تقسيم شده بود. در چنين وضعيتي، انقلاب اسلامي 
با شعار بازگشت به معنويت، توحيد و عدالت توحيدي به وقوع پيوست 
و ملت حق مدار ايران توانس��ت با غلبه بر حكومت مورد حمايت غرب، 

پرچم سومي را در كنار پرچم دو ابرقدرت آن عصر برافراشته سازد. 
اگر فضاي اجتماعي نيم ق��رن پيش از انقلاب اس��لامي مورد مطالعه 
قرار گيرد، به روش��ني مشخص است كه جوامع انس��اني در پس يك 
دوره تاريك از جنگ و خونريزي در خلال جنگ هاي جهاني، به دنبال 
مأمني براي آرامش مي گشتند كه ليبرال سرمايه داري به عنوان پيروز 
اصلي جنگ، وعده رس��يدن به آن را مي داد ولي آنچه در حال تحقق 
بود گرفتاري بخشي از جهان در فقر و فلاكت و ضديت با توحيد ناشي 
از انديش��ه هاي كمونيستي و بخش��ي ديگر ضديت با فطرت انساني و 
غرق شدن در تباهي ناشي از نافرماني و طغيان عليه خدا و ارزش هاي 
الهي- انساني ارائه شده توس��ط اديان بود. در چنين شرايطي انقلاب 
اسلامي به وقوع پيوس��ت و با نفي هر دو نگاه، به احيای نگاه توحيدي 
پرداخت. نتايج حاصله از عملكرد تمدن غرب كه ناشي از تشكيك در 
واقعيت، نسبي انگاري حقيقت و نفي وجود واقعيت مطلق بود، وضعيتي 
را رقم زد كه ميليون ها كشته بر جاي گذاشت و انسان را به سرعت به 
سمت تباهي برد. ولي انقلاب اسلامي با تكيه بر اصالت واقعيت و ثبوت 
حقيقت، پرچم جديدي برافراشت و نجات بشريت را در گرو قرار گرفتن 
در ذيل اين پرچم برشمرد. طبيعي بود كه شياطين عالم كه به دنبال 
نابودي همه مظاهر دين مداري و توحيد هستند ساكت ننشستند و به 
سرعت به مقابله با انقلاب اسلامي پرداختند و جنگ تحميلي از جمله 
اولين توطئه ها بود كه در ابتداي پيروزي انقلاب اسلامي آغاز شد. جنگ 
تحميلي، صف آرايي جبهه رذايل در برابر جبهه فضايل، جبهه ش��رك 
و كفر در برابر جبهه توحيد، جبهه ش��ياطين در برابر جبهه انسانيت 
و جنگ بين ح��ق و باطل بود و دقيقاً به خاطر همين ويژگي ها اس��ت 
كه انس��ان هايي بزرگ در صحنه جنگ باليدند و نقش آفريني كردند 
كه مطالعه سرگذشت و عملكرد آنان، انس��ان را به حيرت وا مي دارد و 
به همين دليل است كه همه مستكبران عالم در برابر ايران صف آرايي 
كردند و هرچه در توان داشتند به صدام ملعون كمك كردند، و باز هم 
به همين خاطر است كه هنوز بعد از گذشت بيش از 30 سال از پايان 
جنگ، عطر ايمان و نور معنويت از جبهه هاي جنگ به مشام مي رسد و 

هر كسي را كه به آنجا سفر كند تحت تأثير قرار مي دهد. 
صحنه دفاع مقدس، تابلويي زيبا از فضايل انساني است، همان گونه كه 
صحنه عاشوراي حسيني همين گونه است و مي توان هشت سال دفاع 
مقدس را تفصيلي از واقعه كربلا به شمار آورد كه 14 قرن بعد در جلوي 
چشمان بشريت، بار ديگر به وقوع پيوس��ت. دفاع مقدس تداوم راهي 
بود كه پس از قرن ها مهجوريت دين، با انقلاب اسلامي آغاز شده بود. 
راهي بود كه انبيای الهي در برابر ظلم و تباهي و انانيت بشري گشوده 
بودند و اينك بعد از قرن ها با سيطره باطل كمرنگ شده بود. راهي كه 
امروز، شهداي مدافع حرم آن را امتداد دادند و شهداي مقابله با فتنه ها 
چراغ آن را روشن نگه داشتند. واقعيت آن است كه جنگي گسترده در 
جريان است كه دفاع مقدس هشت ساله يك پرده عيان از آن بود. امروز 
اين جنگ در عرصه اقتصادي، فرهنگي و سياسي به شدت در جريان 
است و به همين خاطر »دفاع همچنان باقي است« و جنگ پايان نيافته 
است و به فرموده امام خميني)ره(، جنگ ما فتح فلسطين را به همراه 

خواهد داشت. 
جنگ همچن��ان در جريان اس��ت و اگر روزي خط مق��دم اين جنگ 
را خاكريزها تش��كيل مي دادند امروز خط مق��دم آن را اذهان و افكار 
تش��كيل مي دهند. امروز نيز راهكار مقابله و شكس��ت دشمن البته با 
درك مقتضاي زمانه، همان است كه در جنگ هشت ساله تجربه شد. 
امروز نيز بايد از سيره شهداي جنگ درس گرفت و با دشمن شناسي و 
درك صحنه درگيري به نقش آفريني مؤثر پرداخت و فراموش نكرد كه 
حفظ آيين، مكتب، سرزمين و انس��انيت، همه در گرو عمل به وظايف 

تك تك ماست. 

رئيس سازمان انرژي اتمي:
ايران ۱۰ برابر ديگران 

مورد بازرسي آژانس قرار مي گيرد
رئي�س س�ازمان ان�رژي اتم�ي حجم 
تأسيس�ات هس�ته اي اي�ران را حدود 
۲ درصد تأسيس�ات هس�ته اي سراسر 
جهان دانس�ت و گفت: منطقي نيس�ت 
بي�ش از ۱۰ براب�ر ديگ�ر كش�ورها، 
اي�ران تح�ت بازرس�ي ق�رار بگي�رد. 
به گزارش ايسنا، محمد اسلامي كه هفته 
جاري براي ش��ركت در ش��صت و هفتمين كنفرانس س��الانه آژانس 
بين المللي انرژي اتمي به وين سفر كرده، در گفت وگو با شبكه الجزيره 
تأكيد كرد: ايران همكاري خوبي با آژانس بين المللي انرژي اتمي دارد. 
حدود 1۲0 بازرس آژان��س بين المللي انرژي اتمي ه��م اكنون مورد 
پذيرش و اعتماد ايران هس��تند و فعاليت جدي دارند. حال اگر تعداد 

كمي از آنها را رد كنيم، حق مان است. 
رئيس س��ازمان انرژي اتمي در ادامه گفت: ما عملكرد بازرس��ان را 
زيرنظر داريم و حق داريم آنها را قبول يا رد كنيم. تصميم نپذيرفتن 
برخي از آن ها به معناي همكاري نكردن ايران نيس��ت. ما با آژانس 
هم��كاري مي كنيم و اين هم��كاري روزانه ادام��ه دارد، اما برخي از 
بازرسان به علت عملكردشان رد ش��دند، اين عادي و متداول است. 
اسلامي با اشاره به ديدارش با مديركل آژانس در سفر به وين اظهار 
كرد: ديدار با آقاي گروس��ي، ديداري دوستانه بود و در فضاي عادي 
انجام ش��د، زيرا همكاري ما با آژانس از همكاري هر كشور ديگري با 

آن مهم تر است. 
او گفت: ما با بيشترين بازرس��ي روزانه ممكن از تأسيسات مان مواجه 
هستيم. اگر بخواهيم حجم تأسيسات مان را مشخص كنيم، حدود ۲ 
درصد تأسيسات هسته اي سراسر جهان اس��ت. عمليات بازرسي كه 
آژانس در ايران انجام مي دهد، حدود ۲۵ درصد عمليات بازرسي است 
كه در سراسر جهان انجام مي دهد، منطقي نيست كه ما بيش از 10 برابر 

ديگر كشورها تحت بازرسي قرار بگيريم. 

»نور3«  عبور از تصورات ويتريني
نيروي هوافضاي سپاه براي سومين بار موفق به تزريق ماهواره به مدار 
شد. اگر محموله آزمايشي نبأ را كه در فروردين1398 پرتاب شد در نظر 
نگيريم، اولين پرتاب و قراردهي موفق ماهواره نور1 با ماهواره بر قاصد 
در ارديبهشت 1399 در مدار 430 كيلومتري و دومين مورد با همين 
ماهواره براي تزريق نور۲ در مدار ۵00 كيلومتري در اسفند 1400 انجام 
شد. تصاوير نور۲ از نقاط مختلف داخل كشور و نيز برخي پايگاه هاي 
ارتش تروريس��تي امريكا در منطقه هم در بهار 1401 به عنوان نمونه 
منتشر شد تا نشان دهد كه ميزان تفكيك تصاوير اين ماهواره در چه 
حدي است. حالا س��پاه نور3 را در مدار 4۵0 كيلومتري تزريق كرده 
است كه كمتر شدن مدار نشان دهنده سنگين تر شدن احتمالي نور3 
نسبت به نمونه قبلي است؛ امري كه در گفته هاي فرمانده فضايي نيروي 

هوافضاي سپاه هم به نوعي تصريح شده است. 
پرتاب جديد سپاه نش��ان داد كه عزم اين نيرو براي رسيدن به توانايي 
استفاده كاربردي از فناوري فضايي بس��يار جدي است. تصورات يك 
دهه قبل برخي مسئولان كش��ور كه فناوري فضايي را صرفاً عرصه اي 
براي پيشرفت دانش و يك داش��ته لوكس در ويترين افتخارات كشور 
مي دانستند يا آن را صرفاً ابزاري براي امتياز گيري در مذاكرات سياسي 
قلمداد مي كردند، سبب شد نيروهاي مسلح كشور از كاربردهاي اين 
عرصه بر اساس توان بومي تا حدود بسيار زيادي محروم بمانند. از سال 
139۵ سپاه ورود به عرصه فضايي را كليد زد و در حدود سه سال بعد 
اولين پرتاب آزمايشي را به انجام رساند و در ادامه هم با روندي كه اشاره 
شد مسير را ادامه داده است؛ مسيري كه با نور3 وارد عرصه جدي تري 
هم مي شود زيرا علاوه بر دوربين بهتر، حسگرهاي سيگنالي توانمندتر و 
جديدتري هم روي اين ماهواره نصب شده است. برخي عملكردهايي كه 
در ماهواره هاي قبلي با دستور زمين پايه بايد صورت مي گرفت در نور3 
به صورت خودكار درآمده و اين ماهواره در اولين مرتبه گردش به دور 
زمين به صورت خودكار كاملًا پايدار شد كه پيشرفت قابل ملاحظه اي 

نسبت به ماهواره هاي قبلي است. 
س��ومين پرتاب موفق با ماهواره    بر قاصد هم نش��ان داد كه حلقه هاي 
زنجيره توانمندي فضايي س��پاه بر اس��اس اين حامل، تثبيت شده و 
قاصد با نمايش قابلي��ت تكرارپذيري مي تواند پذي��راي ماهواره هاي 
بخش هاي غيرنظامي كشور هم براي انتقال به مدار باشد. ناگفته نماند 
كه نيازهاي نظامي كشور به اندازه كافي صف پرتاب براي ماهواره هاي 
مختلف ايجاد مي كند كه به عنوان نمونه تصويربرداري در طيف هاي 
مختلف مانند مرئي و مادون قرمز، رله ارتباطات و تقويت توان مخابراتي 
نيروها، كمك به مكان يابي فضاپايه براي تجهيزات زميني و هوايي و نيز 
تقويت فرماندهي و كنترل عرصه نبرد با شبكه سازي نيروها و تجهيزات 
به كمك ماهواره ها از جمله نيازه��اي عمده نيروهاي نظامي به عرصه 

فضايي است. 
در اين راس��تا نيروي افتخارآفرين هوافضاي س��پاه در حال توس��عه 
حامل هاي فضايي يا همان ماهواره برهاي س��نگين تر هم است كه در 
مرحله بعد از قاصد، قائم100 با موتور سوخت جامد رافع قرار مي گيرد. 
در حال حاضر قاصد در مرحله اول از موتور س��وخت مايع و در مرحله 
۲ و 3 خود از موتورهاي س��وخت جامد استفاده مي كند. با قائم100 و 
موتور قدرتمند رافع، توان حمل محموله به مدار در مقايس��ه با قاصد 
چند برابر و امكان ارسال چند ماهواره سبك در يك پرتاب براي تمرين 
منظومه سازي آن ها سهل تر مي شود. موتور رافع آزمون هاي زميني و 
يك پرتاب آزمايشي اعلام شده را هم پشت سر گذاشته است. در ادامه 
نمونه هاي بعدي قائم با موتورهاي قدرتمندتر وارد عرصه می ش��ود تا 
امكان قرارده��ي محموله در مدار زمين آهنگ يا ژئوس��نكرون هم به 
دست آيد. ماهواره هاي اين مدار نسبت به زمين موقعيت ثابتي دارند 
و در نتيجه امكان پوش��ش دهي دائم را خواهند داشت. در حال حاضر 
كشورمان توان انتقال ماهواره به مدارهاي پايين يا لئو را در حد ۵00 
كيلومتري تثبيت كرده است. اميد مي رود با همت متخصصان گمنام 
عرصه فضايي خصوصاً نيروي هوافضاي س��پاه كار بالندگي كشور در 
عرصه فضايي هرچه بيش��تر س��رعت بگيرد و خروجي اين توانمندي 
پيشرفته به طور كامل در اختيار بخش هاي مختلف لشكري و كشوري 

قرار گيرد. 

فرمانده  كل سپاه: 
دفاع مقدس كمر  امريكا

 اروپا و خلفاي آن ها را شكست
هر كس�ي به امري�كا تكيه كرد، فروپاش�يد و هر كس�ي  ب�ه ايران 
 تكيه ك�رد، مان�د. بنابراي�ن، اقبال ب�ه اي�ران  ناش�ي از درك اين 
 موضوع اس�ت و همه اين ها از دف�اع مقدس سرچش�مه مي گيرد. 
سردار سرلشكر پاسدار حسين سلامي، فرمانده  كل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامي در پنجمين همايش »يادها و نام ها« با بيان اين مطلب اظهار كرد: 
دفاع مقدس يك  نازله اي از عاشورا بود. اگر  عاشورا نبود، در دفاع مقدس 

پيروز نمي شديم،  چون جنگ،  فلسفه، ايمان و انگيزه مي خواهد. 
وي همچنين افزود: اگر  دف��اع مقدس نبود در نبرد ب��ا امريكا هم  پيروز 
نمي شديم ؛ وقتي عاشورا به زمان حال منتقل شد، قلب ها، دل ها و ذهن ها 
را مطمئن، گام ها را مستحكم و بازوان را قوي كرد و بدين شكل دفاع مقدس 

 شكل گرفت و پيروز شد. 
سلامي  ادامه داد: آنچه در دفاع  مقدس اتفاق افتاد، شايد ديگر تكرار نشود؛ 
دفاع مقدس در مجموعه جنگ هاي متع��ارف و  معمول جهان بي نظير 
است؛ عبور از ميادين مين، كانال هاي پر از سوخت، بارش گلوله ها و تراكم 
دشمن، عبور از اروند و شكستن خط كربلاي 4 و ۵، فتح المبين و عبور از 
هور، هيچ يك  از اين صحنه ها در تاريخ تكرار نخواهد شد، چون آن  جنگ 

نقطه تمركز  تمام تدابير عالم بود. 
فرمانده  كل سپاه تصريح كرد: دفاع مقدس يك  قطعه متوقف شده در تاريخ 
نيست كه فقط بتوانيم افتخارات را براي آن دوران بدانيم. ما تحمل عاشورا 
را در يك  نيم روز نداشتيم لذا خداوند آن نيم روز را در هشت سال امتداد 
داد تا تحمل ما افزايش يابد. نتايج نهايي نبرد را شهادت تعيين مي كند نه 
سلاح. به عبارت ديگر جنگ را سيستم ها اداره نمي كنند بلكه آن را قلب ها 
اداره مي كنند چون پيروزي و شكست مربوط به عالم  درون است، پس اگر 

ملتي قلبش شكست بخورد باور و ايمانش شكست  مي خورد. 
سرلشكر سلامي با بيان اينكه پيروزي و شكست  معادلات رياضي نيستند 
كه اگر هر كسي قدرت بيشتري داشته باشد پيروز  است تصريح كرد: اين 
 موضوع شعار نيست و بعد از دفاع  مقدس، شكس��ت مداخلات امريكا را 
مشاهده كرديد. همه قدرت هاي بزرگ  به اندازه كافي شكست خوردند، 
درحالي كه ما پيروز بوديم. ما بر حسب اعتقادات و تجربيات به اين نتيجه 
رسيده ايم  ملتي كه شهادت دارد، اسارت ندارد. فرمانده كل سپاه تصريح 
كرد: دفاع مقدس، گزينه هاي نظامي  روي  ميز را باطل كرد. كاملًا حس 
مي كنم كه هيچ  قدرتي امروز درخصوص ايران حتي فكر حمله نظامي  را هم 
در سر نمي پروراند چون ديده و مي داند قدرت ما چه ميزان است؛ امروز به 
كثرت سلاح و تجهيزات دست يافته ايم  اما هنوز در برابر روح شهادت طلبي 
جوانان ما سلاح و تجهيزات قابل اغماض است. تمام  سلاح هاي مدرنِ در 
اختيار دشمن، در اختيار ما هم  هس��ت ليكن ما همچنان پيروزي را در 
شهادت جست وجو مي كنيم. وي افزود: دفاع مقدس كمر  امريكا، اروپا و 
خلفاي آن ها را شكست؛ امروز با يك  سلسله قدرت هاي افسرده و پژمرده 
رو به رو هستيد. البته فيزيك  قدرت را دارند اما ماوراي فيزيك از آنها سلب 
شده، ثروتمند هس��تند اما در وراي آن ناتوانند و در حقيقت  معنا ناتوان  
هستند؛ جغرافياي سياسي و تحولات مربوط به آن اين را نشان  مي دهد. 

سه گانه سپاه با ماهواره  نور3 تكميل شد
به فاصله دو و نيم س�ال از پرتاب موفقيت آميز 
ماه�واره نور ۱، س�ومين ماه�واره بومي س�پاه 
پاسداران انقاب اس�امي با نام نور۳ به وسيله 
ماهواره بر قاصد به فضا پرتاب ش�د و با موفقيت 
در م�دار ۴۵۰ كيلومت�ري زمي�ن ق�رار گرفت.  
موفقيتی كه فرمانده كل سپاه درباره آن می گويد  
از محص�ولات آن برای تكمي�ل نيازمندی های 
اطاعاتی اس�تفاده می كني�م و فرمانده نيروی 
هوافضای سپاه نويد می دهد سال آينده با  منظومه  
كاملی از اين تكنولوژی به م�دار خواهيم رفت. 
ن��ور 1 اولين ماه��واره نيروي هوافضاي س��پاه بود 
كه سوم ارديبهشت سال 99 به وس��يله ماهواره بر 
قاصد از كوير مركزي ايران با موفقيت در مدار 4۲۵ 
كيلومتري زمين قرار گرفت. پس از آن هم در اسفند 
1400، ماهواره نور ۲ با استفاده از ماهواره بر قاصد به 
فضا پرتاب شده و با موفقيت در مدار ۵00 كيلومتري 

مدار زمين قرار گرفته است. 
ديروز هم س��ومين ماهواره بومي نيروي هوافضاي 
پاس��داران انقلاب اس��لامي با نام نور 3 همزمان با 
ايام آغاز امامت حضرت ولي عصر )عج( با ماهواره بر 
تركيبي س��ه مرحله اي قاصد به فضا پرتاب  شد و با 
موفقيت در مدار 4۵0 كيلومتري زمين قرار گرفت، 
تا علاوه بر اينكه تحريم هاي غرب را به تمسخر بگيرد 
و پشت سر بگذارد، تراز ديگري از رشد و دانش بومي 

جوان ايراني را نزد جهانيان نمايش دهد. 
نور3 كه ماهواره اي سنجش��ي و شناسايي است با 
س��رعت 6/۷ كيلومتر بر ثاني��ه و ۵00 ثانيه پس از 
پرتاب در م��دار 4۵0 كيلومتري ق��رار گرفت. اين 
ماهواره و ماهواره بر هر دو در سازمان تحقيقات سپاه 
طراحي و ساخته شده است. سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامي پيش از اين نيز ماهواره هاي نور 1 و نور ۲ را  با 

ماهواره بر قاصد به فضا پرتاب كرده است. 
    نور در خدمت تكميل نيازمندی های 

اطاعاتی سپاه
فرمانده كل سپاه در گفت وگويی با اشاره به پرتاب 
موفقيت آميز سومين ماهواره س��پاه به فضا گفت: 
ماهواره نجم )ن��ور 3( به م��دار 4۵0 كيلومتری با 
موفقيت به آس��مان پرتاب ش��د. وی اف��زود: ما از 
مجموعه دريافت ها و مجموعه محصولاتی كه اين 
ماهواره از سطح زمين برداشت می كند برای تكميل 

نيازمندی های اطلاعاتی سپاه استفاده می كنيم.
سرلشكر سلامی بيان كرد: اين ماهواره و پرتاب آن 
در امتداد نقشه راه پرتاب  های ماهواره ای سپاه است 
كه به صورت زنجيره ای در هر مرحله به پديده های 
مدرن تر دس��ت پيدا می كنيم. اين ماهواره از »نور 
۲« هفت كيلوگرم سنگين تر اس��ت و از تجهيزات 
تصويربرداری با دقت و كيفيت بهتر برخوردار است و 
به شكل طبيعی يكی از حلقه های زنجيره ماهواره ای 

ما را تكميل می كند.
    سال آينده منظومه كامل ماهواره اي ايراني 

در مدار
سردار سرتيپ پاسدار اميرعلي حاجي زاده فرمانده 

نيروي هوافضاي سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي 
پس از پرت��اب موفقيت آميز ماهواره ن��ور 3 اظهار 
كرد: ماهواره ن��ور 3 با موفقيت توس��ط ماهواره بر 
قاصد - كه توانسته ماهواره هاي نور 1 و ۲ را در مدار 
قرار دهد- پرتاب ش��د و پس از ۵00 ثانيه در مدار 
4۵0 كيلومتري قرار گرفت. وي با اش��اره به اينكه 
ماهواره نور 3 داراي مأموريت تركيبي است، افزود: 
موفقيت در پرتاب هاي متوالي نشان دهنده اطمينان 
بخش بودن ماهواره و ماهواره بر اس��ت و بر اساس 
نقشه راه هوافضاي سپاه در آينده نزديك به سمت 
برخورداري از منظومه كاملي از ماهواره ها در مدار 
زمين پيش مي رويم. فرمانده نيروي هوافضاي سپاه 
با تأكيد بر اينكه در حال آماده شدن براي پرتاب هاي 
بعدي هستيم و در سال هاي آينده منظومه بزرگ 
و كامل ماهواره اي را كه كاملًا ايراني اس��ت در مدار 
خواهيم داشت، گفت: تعداد زيادي از دانشجويان و 
دانشگاهيان خواهر و برادر هم  ميهمان ما در پرتاب 
بودند و همه مراحل را رصد می كردند و از نزديك 

توفيقات ايران اسلامي را ديدند. 
سردار حاجي زاده در خصوص ويژگي هاي ماهواره 
جديد ب��ا بي��ان اينك��ه ماهواره ه��ا مأموريت هاي 
مختلفي دارند، اظهار كرد: ماهواره نور 3 هم قابليت 
تصويربرداري و هم جمع آوري س��يگنالي دارد. با 
پيشرفت فناوري، ماهواره ها بسيار كوچك و از كارايي 
بالا برخوردارند و در همين وزن حدود 3۲ كيلوگرم ما 
موفق شديم هم دوربين ايراني، هم تجهيز سيگنالي 
ايراني نصب و كليه مراحل ساخت اين ماهواره طي 

18 ماه انجام پذيرفته است. فرمانده نيروي هوايي 
فضاي سپاه با اشاره به اينكه پرتاب روز جاري از كوير 
مركزي ايران انجام گرفت، خاطرنشان كرد: سيگنال 
ماهواره نور 3 پس از پرتاب و تزريق مداري، ابتدا در 
چابهار و بندرعباس تأييد شد و در فاصله يك و نيم 
ساعت بعد در محدوده ديد ايستگاه تبريز قرار گرفت؛ 
اطلاعات دريافتي نش��ان دهنده پايداري و كاركرد 
صحيح ماهواره است. وي تصريح كرد: ما چون تحريم 
هس��تيم مجبوريم همه بخش هاي زير مجموعه  از 
ماهواره و بخش هاي ديگر را خودمان داشته باشيم 
و در شرايط تحريم نه تنها قطعه اي به ما نمي دهند، 
بلكه مديريت مي كنند كه حتي با چند واسطه هم به 
دست ما نرسد، اما تحريم اين فرصت را در اختيار ما 
قرار داده تاخودكفايي و بومي سازي را عمق بيشتري 
بدهيم و همه چيز بحمدالله امروز ايراني شده است. 
فرمانده نيروي هوافضاي سپاه در پايان تأكيد كرد: ما 
در دنيا دهمين كشور هستيم كه هم ماهواره و هم 
ماهواره بر داريم و اولين كشور اسلامي هستيم كه به 

اين توانمندي غرور انگيز دست پيدا كرده ايم. 
   افتخاري به نام دانشمندان جوان ايراني

جانشين رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح نيز پس 
از پرتاب و در مدار قرار گرفت��ن موفق ماهواره نور 3 
با تبريك اين اقدام غرور آفرين به ملت شريف ايران 
و سپاه پاسداران انقلاب اسلامي گفت: امروز شاهد 
تزريق موفقيت آميز ماهواره نور 3 با ماهواره بر بومي به 
دست نيروي هوا فضاي سپاه بوديم كه اين ماهواره با 
چند مأموريت پرتاب و با موفقيت در مدار قرار گرفت. 

امير سرتيپ خلبان عزيز نصيرزاده با بيان اينكه علوم 
و شاخه هاي متعدد دانش��ي در پرتاب يك ماهواره 
نقش دارند، گفت: به اي��ن مهم افتخار مي كنيم كه 
دانشمندان جوان ما و چهره هايي شاداب و با انگيزه 
تمامي مراحل طراحي و ساخت و پرتاب اين ماهواره 

را برعهده دارند.
     دستيابي به توان پرتاب چند ماهواره

 با يك ماهواره بر
فرمانده فضاي��ي ني��روي هوافضاي س��پاه هم در 
گفت وگويي تلويزيوني گفت: ماهواره »نور3« ساعت 
9:30 صبح پرتاب شد و يك ساعت و نيم بعد بر روي 
كش��ور ما قرار گرفت، ماهواره در مدت 1/۵ ساعت 
به طور خودكار كاملًا پايدار شده است. سردار علي 
جعفرآبادي افزود: فرآيندي ك��ه ما در ماهواره »نور 
1« داشتيم در ماهواره »نور 3« به صورت خودكار در 

مدت زمان يك ساعت انجام شده است.
  فرمان��ده فضايي هوافضاي س��پاه، با بي��ان اينكه 
مأموريت ماهواره »نور 3« سنجش��ي و شناس��ايي 
است، اضافه كرد: دوربين استفاده شده در ماهواره 
»نور3« نس��بت به ماهواره »نور ۲« تا دو و نيم برابر 
دقت عكس بيشتري دارد و سنسورهاي سيگنالي بر 
روي ماهواره نصب شده كه با ماهواره هاي »نور1« و 

»نور۲« متفاوت است.
 سردار جعفرآبادي، گفت: ما پس از اين قادر خواهيم 
بود تا ماهواره هاي دولت و دانشگاهي و ماهواره هاي 
كوچك را ب��ه صورت چند ماه��واره در يك پرتاب، 

پرتاب كنيم. 

محمدحسين الهي  حميدرضا شاه نظري

88523060سرويس  سياسي
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 نسخه آرمين براي نرم شدن براندازي!
تلاش براي حض��ور در قدرت يا دس��ت رد زدن به قدرت و تحريم 
انتخابات، دوگانه اي اس��ت كه اصلاح طلبان در درون جريان خود 
با آن درگير هستند. محس��ن آرمين، فعال سياسي اصلاح طلب 
معتقد است كه »هيچ فعال و آگاه سياسي معتدلي نمي تواند فرصت 
حضور مؤثر در قدرت به منظور بهبود نسبي وضعيت جامعه و تأمين 
هرچه بيشتر مصالح ملي را فداي شعارهاي احساسي و پوپوليستي 
و مطلق گرايانه كند. پرسش اين است آيا اولاً حاكميت اجازه حضور 
نمايندگاني را كه بتوانند به معناي واقعي طرح و برنامه اصلاح طلبان 
در حل مشكلات كش��ور را نمايندگي كنند مي دهد و ثانياً اجازه 
مي دهد اين حضور در فرايند تصميم گيري ها و تصميم سازي ها 

مؤثر باشد...«.
اين يعني اصلاح طلبان تحريمي حتي نمي خواهند مسئوليت عدم 
شركت در انتخابات را هم بپذيرند و از اكنون و حتي از قبل تر، مثل 
هميشه بهانه هايشان را فهرس��ت كرده اند. از همان دوران دولت 

اصلاحات، از رئيس دولت تا سايرين شهره بودند به اين بهانه جويي 
كه »نمي گذارند كار كنيم« و البته باز هم عطش حضور در همين 

مناصب بي اختياري را كه نمي گذارند كار كنند داشتند!
آرمين در جايي ديگر از اين سخنانش كه در گفت وگو با ايلنا بيان 
شده، از »مبارزه مسالمت آميز« مي گويد و آن را محكوميتي ناگزير 
براي جريان خود مي داند و دو راه »انفعال و منفعت پرستي و خواندن 
آيه يأس« و نيز »راهكارهاي راديكال« را كه در كف خيابان به جريان 
مي افتد، رد مي كند. او توضيح مي ده��د كه »راهكارهاي راديكال 
بسيار پرهزينه و ناموفق است و در صورت توفيق نتيجه اي جز هرج 
و مرج و بي ثباتي و خونريزي و احتمالاً تجزيه ن��دارد... .متقابلًا با 
بي عملي و خواندن آيه يأس و انفعال و منفعت پرستي فردي روشن 
كنيم و بدانيم كه نتيجه اين مسير نيز به تشويق حاكميت به ادامه 
سياست هاي زيانبار خود و نهايتاً به همان نتيجه  راهكارهاي راديكال 
و خشونت بار ختم خواهد شد. مي خواهم بگويم چه خوشمان بيايد 

چه بدمان بيايد ما محكوم به مبارزه مسالمت آميز و كم هزينه براي 
نجات كشور هستيم. اگر اين حقيقت را بپذيريم آن گاه فضاي ذهني 

براي كشف و ابداع راهكارهاي تازه و مؤثر فراهم مي شود. «
او از يافتن راه هاي تازه براي مبارزه با نظام مي گويد و راديكاليسم 
خشونت بار كف خيابان و انفعال يأس آور را رد مي كند. اما در عين 
حال اهداف آنها را رد نمي كند و صرفاً از مس��يرهاي جديد حرف 
مي زند. يعني خشونت طلبانه بودن مبارزه را رد مي كند، اما بر اصل 

مبارزه پافشاري مي كند، يعني براندازي نرم. 
تمام��ي گفت وگ��وي آرمي��ن همچ��ون همه كنش��گري هاي 
اصلاح طلبان بر مبناي اين توهمات است كه ما جدا از حاكميت 
هس��تيم، حاكميت در سمت مردم نيس��ت، ما نماينده اكثريت 
هستيم، ما مطالبات اكثريت مردم را پيگيري مي كنيم و... . اين 
همه مدعي بودن خلاف روحيه گفت وگو و مدنيتي است كه اين 

جريان سياسي مدعي آن است. 

   ویژه

 رؤس�اي مجالس ايران و مصر بر توس�عه روابط 
دوجانب�ه و ارتق�اي همكاري ها مي�ان تهران و 
قاهره تأكيد كردند. به گ�زارش خبرگزاري خانه 
مل�ت، حنيف جبال�ي، رئيس مجل�س مصر روز 
گذشته با دكتر محمدباقر قاليباف، رئيس مجلس 
شوراي اسامي در حاشيه برگزاري نهمين مجمع 
پارلماني گروه بريكس در ژوهانسبورگ پايتخت 
اقتصادي آفريقاي جنوبي ديدار و گفت و گو كرد. 
اين ديدار در شرايطی  انجام مي شود كه در ماه هاي 
اخير زمزمه ها و تحركات ديپلماتي��ك براي ارتقاي 
روابط دو كشور پس از چندين دهه افزايش يافته است 
و رهبر معظم انقلاب اسلامي نيز در خرداد ماه در ديدار 
»هيثم بن طارق آل س��عيد« سلطان عمان و هيئت 
همراه با ايشان با اشاره به اظهارات سلطان عمان مبني 
بر تمايل مصر براي از س��رگيري روابط با جمهوري 
اس��لامي ايران، تأكيد كرده بودند »ما از اين موضع 

استقبال مي كنيم و مشكلي در اين زمينه نداريم«.
براساس اين گزارش رئيس مجلس شوراي اسلامي 
در اين ديدار مهم پارلماني گفت: از ملاقات با ش��ما 
به عنوان رئيس مجلس مصر كه يك كش��ور بزرگ 

اسلامي است خوشحالم، مصر همواره در تاريخ اسلام 
كش��وري تأثيرگذار بوده و بايد تلاش كنيم ارتباط 
كشورهاي اسلامي را در منطقه غرب آسيا و شمال 
آفريقا توسعه دهيم. وي ادامه داد: مجمع پارلماني 
گروه بريكس فرصت خوبي براي كشورهاي اسلامي 
از جمله ايران و مصر به عنوان دو كشور بزرگ منطقه 

در جهت تقوي��ت روابط دوجانب��ه و همكاري هاي 
منطقه اي است. 

رئيس مجلس شوراي اسلامي افزود: همكاري هاي 
پارلماني كه نمايندگان دو ملت هستند، در توسعه 
پايدار روابط كش��ورهاي ش��مال آفريقا و منطقه 
غرب آسيا و همكاري حل مسائل مختلف منطقه 

مي تواند بس��يار مؤثر باش��د و اگر اين همكاري ها 
محقق ش��ود، چش��م انداز روش��ني پي��ش روي 
آينده دو كش��ور در راس��تاي ارتقای روابط وجود 
دارد. رئيس مجلس مصر ني��ز در اين ديدار با ابراز 
خوشحالي از ديدار با رئيس مجلس و هيئت عالي 
رتبه پارلماني كشورمان گفت: خوشحالم از اينكه 
برادران عزيزم در جمهوري اس��لامي ايران را در 
حاشيه مجمع پارلماني بريكس ملاقات مي كنم. 
مردم مصر دوستداران اهل بيت )ع( هستند و در 
مناسبات مختلف اهل بيت را گرامي مي دارند و به 
صورت مش��خص براي امام حسين )ع( و حضرت 
زينب )س( احترام زيادي قائل هس��تند و در روز 
ميلادشان جشني در مصر برگزار مي شود. رئيس 
مجلس مصر اضافه ك��رد: ش��ما در صحبت هاي 
خود به تمامي موضوعاتي كه مد نظرم بود اش��اره 
كرديد و اين نشان دهنده بينش عميق شماست. 
بنده معتقدم با حضور در گروه بريكس در مس��ير 
درستي براي توسعه دو كشور قرار گرفته ايم و بايد 
تلاش كنيم تا روابط و همكاري هاي دو كشور در 

موضوعات مختلف، افزايش يابد.  

درحاشيه مجمع پارلماني بريكس انجام شد

تأكيد رؤساي مجالس ايران و مصر  بر توسعه روابط
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